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P R O T O K Ó Ł   NR  12.2020 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

odbytego w dniu 4 lutego 2020 roku 

 

Posiedzeniu przewodniczył Dawid Pałczyński – Przewodniczący Komisji.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli:  

-  członkowie Komisji wg listy obecności, 

- Radosław Ciechacki – Wójt Gminy 

- Dorota Kraska-Wadych – Sekretarz Gminy, 

-  Żaneta Piotrowska  – Skarbnik Gminy, 

- Małgorzata Sadurska – Kierownik CUW. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XIII Sesję Rady Gminy. 

2. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za 2019 rok. 

3. Przyjęcie Planu Pracy Komisji na 2020 rok. 

4.  Sprawy różne. 

 

ad. 1. Komisja omawiała następujące informacje i projekty uchwał związane z  XIII 

Sesją Rady Gminy:  

 

1) W dyskusji nad informacją Wójta Gminy na temat podejmowanych działań w okresie 

międzysesyjnym, głos zabrali:  

Wójt Gminy powiedział, że odbyły się zebrania wiejskie podczas których poruszono sprawę 

opłat za wywóz odpadów. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła informację Wójta Gminy na temat podejmowanych działań w 

okresie  międzysesyjnym. 

 

2) W dyskusji  nad sprawozdaniem z realizacji zadań wynikających ze Strategii Rozwoju 

Gminy przypadających na rok 2019, głos zabrali:    

Wójt Gminy powiedział, że strategia został przygotowana we własnym zakresie dlatego 

monitoring realizacji jest łatwiejszy.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji zadań wynikających ze Strategii 

Rozwoju Gminy przypadających na rok 2019. 
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3) W dyskusji nad sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za rok 2019, głos zabrali: 

Małgorzata Sadurska powiedziała, że nie wynikła potrzeba dokładania.  

 

Komisja jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za rok 2019. 

 

4) W dyskusji nad sprawozdaniem  z realizacji Gminnego programu opieki nad zabytkami dla 

Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2015-2018 (za lata 2015-2016), głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że nałożono nam konieczność rozbicia sprawozdań, co dwa lata. W 

sprawozdaniach wykazano syntezę w zakresie opieki nad zabytkami.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie  z realizacji Gminnego programu opieki nad 

zabytkami dla Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2015-2018 (za lata 2015-2016). 

 

5) Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego programu opieki nad 

zabytkami dla Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2015-2018 (za lata 2017-2018). 

 

6) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dąbrowa Chełmińska na 2020 rok, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że część kontroli zostanie prowadzona w pierwszej połowie, a  część 

w drugiej. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dąbrowa Chełmińska na 2020 rok. 

 

7) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego oraz umieszczenie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i 

obiektów budowlanych nie związanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami 

ruchu drogowego oraz reklam, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że ustawodawca nałożył obowiązek dokonania zmiany dotyczącej 

stawek.  
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego oraz umieszczenie w pasie drogowym 

urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów budowlanych nie związanych z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz reklam. 

 

8) W dyskusji nad projektem w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków w gminie Dąbrowa Chełmińska, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że projekt został przedłożony do zatwierdzenia organowi 

regulującemu. Regulamin został dostosowany do aktualnych przepisów. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w gminie Dąbrowa Chełmińska. 

 

9) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie współdziałania Gminy Dąbrowa Chełmińska 

z Miastem Bydgoszcz w zakresie lokalnego transportu zbiorowego, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że projekt uchwały to pokłosie wniosku. Miasto przygotowało 

projekt uchwały. Powiedział, że dopłata do autobusu to ok. 7 tysięcy, jeżeli chodzi o 

dofinansowanie biletów koszty są jeszcze nieokreślone.  Powiedział, że uruchomienie nowej 

linii będzie uzależnione od ostatecznego kształtu porozumienia określającego zakres 

funkcjonowania linii oraz udział gminy w jej finansowaniu. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie współdziałania 

Gminy Dąbrowa Chełmińska z Miastem Bydgoszcz w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego. 

 

10) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania w gminie Dąbrowa Chełmińska, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że Prokuratura zarzuciła nieprawidłowości w treści uchwały. 

Dostosowano uchwałę do obowiązujących przepisów. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania w gminie Dąbrowa Chełmińska. 

 



4 
 

11) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej przeznaczonej pod działalność 

handlowo-usługową  z dotychczasowym dzierżawcą, głos zabrali: 

Wójt Gminy omówił projekt uchwały, powiedział, że umowa podpisana będzie z 

dotychczasowym dzierżawcą.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej przeznaczonej pod 

działalność handlowo-usługową z dotychczasowym dzierżawcą. 

 

12) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przekazania w użytkowanie nieruchomości 

na rzecz Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Dąbrowie Chełmińskiej, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że sala została przekazana pod zarząd OSP. Gmina przekazała 

budynek pawilonu GOKiS, świetlica rozpoczęła działalność w przedmiotowym obiekcie.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przekazania w 

użytkowanie nieruchomości na rzecz Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Dąbrowie 

Chełmińskiej. 

 

13) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie  przyjęcia gminnego programu opieki nad 

zabytkami dla Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2020-2023, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że program się dużo nie zmienił, dokonano w kartach 

ewidencyjnych zabytków aktualizacji.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2020-

2023. 

 

14) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska,  głos zabrali: 

Wójt Gminy poinformował, że do gminy wpłynęły dwa wnioski na przeprowadzenie robót 

budowlanych przez parafie. Komisja dokonała oceny wniosków i zaproponowała przyznanie 

dotacji w wysokości 30 tysięcy złotych.  
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, znajdujących się na terenie gminy Dąbrowa Chełmińska. 

 

15) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, głos zabrali: 

Wójt Gminy powiedział, że zamiana dotyczy inkasenta w związku z wyborem nowego sołtysa 

w sołectwie Rafa. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie w sprawie poboru 

od osób fizycznych podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

16) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Programu 

Stypendialnego „Cogito”, głos zabrali: 

Radny Dawid Pałczyński dokonał wprowadzenia. Powiedział, że rozszerzyliśmy więcej osób 

uprawnionych do korzystania z programu, dostosowano do obwiązującej struktury szkół. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu Programu Stypendialnego „Cogito”. 

 

17) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie  planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Dąbrowa Chełmińska na 2020 rok, głos zabrali: 

Małgorzata Sadurska powiedziała, że projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wyodrębnia 

w budżecie gminy 0,8% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia 

osobowe nauczycieli. Projekt został uzgodniony z dyrektorami podległych jednostek oraz 

zaopiniowanych przez  związki zawodowe.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz specjalności 



6 
 

i form kształcenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Dąbrowa Chełmińska na 2020 rok. 

 

18) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa Chełmińska w 2020 roku, głos 

zabrali: 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że kredyt zostanie przeznaczony 

na realizację zdania - Przebudowa części ulicy Rzemieślniczej i Kamiennej oraz sięgacz ulicy 

Kamiennej w Dąbrowie Chełmińskiej.   

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa 

Chełmińska w 2020 roku. 

 

19) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa Chełmińska w 2020 roku, głos 

zabrali: 

Skarbnik Gminy poinformowała, że kredyt zostanie przeznaczony na realizację zdania 

„Poprawa bezpieczeństwa energetycznego poprzez dywersyfikację źródeł energii na terenie 

Gminy Dąbrowa Chełmińska”.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa 

Chełmińska w 2020 roku. 

 

20) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa Chełmińska w 2020 roku, głos 

zabrali: 

Skarbnik Gminy poinformowała, że kredyt zostanie przeznaczony na realizację zdania 

„Zmiana sposobu użytkowania części budynku byłej szkoły podstawowej na świetlicę wiejską 

wraz z jej przebudową w miejscowości Wałdowo Królewskie”.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa 

Chełmińska w 2020 roku. 
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21) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa Chełmińska w 2020 roku, głos 

zabrali: 

Wójt Gminy poinformował, że kredyt zostanie przeznaczony na realizację zdania 

„Termomodernizacja budynku szkolnego w miejscowości Wałdowo Królewskie”.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrowa 

Chełmińska w 2020 roku. 

 

22) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie niedochodzenia należności o charakterze 

cywilnoprawnym oraz rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, o których mowa w 

art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w 

transakcjach handlowych, głos zabrali: 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wynikła konieczność wywołania uchwały, który omówiła. 

W uchwale są wymienione przesłanki w których nie dochodzi się należności o charakterze 

cywilnoprawnym.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  niedochodzenia 

należności o charakterze cywilnoprawnym oraz rekompensaty za koszty odzyskiwania 

należności, o których mowa w art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu 

nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych. 

 

23) W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrowa 

Chełmińska na 2020 rok, głos zabrali: 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Dąbrowa Chełmińska na 2020 rok. 

 

24) W dyskusji nad projektem uchwały zmieniającym uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 2020-2030, głos 

zabrali: 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającą uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Chełmińska na lata 

2020-2030. 

 

25) W dyskusji w sprawie służebności przejazdu przez działkę o numerze ewidencyjnym 181 

w Gzinie, głos zabrali: 

Wójt Gminy poinformował, że obecnie przedmiotowa działka nie jest objęta ustaleniami 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, w rejestrze gruntów widnieje jako 

grunty pod rowami. Przypomniał, że rada gminy uchyliła uchwałę w sprawie wyrażenia  

zgody na ustanowienie służebności przechodu i przejazdu. Aktualnie wnioskodawcy wnoszą 

o udzielenie służebności przechodu i przejazdu przez działkę 181 w obrębie geodezyjnym 

Gzin Górny w zamian za ustanowienie służebności do działki 181 przez działkę numer 

251/10, będącą ich własnością, wyłącznie przez urząd gminy, a nie jak dotychczas na rzecz 

każdoczesnego właściciela nieruchomości.   

 

Stanowisko komisji: wyrazić zgodę na ustanowienie na czas nieokreślony służebność 

przejazdu, przechodu, przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność gminy oznaczonej 

numerem działki 181 na rzecz każdoczesnego właściciela nieruchomości o numerze działki  

251/9. Za  jednogłośnie.  

 

25) W dyskusji w sprawie sprzedaży działek nr 4/6, 4/7, 4/8 w Dębowcu., głos zabrali:  

Wójt Gminy poprosił o zjecie stanowiska w sprawie sprzedaży działek. Poinformował, że 

obecnie działki nie są objęte miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, znajdują 

się na terenie Nadwiślańskiego Parku Krajobrazowego – obszary ptasie i siedliskowe.                   

W rejestrze gruntów są oznaczone jako działki orne. Nie posiadają dostępu do drogi 

publicznej. Jedna z działek jest w rejestrze oznaczona jako droga, ale nie ma statusu 

publicznej i nie łączy się z drogą publiczną.  

 

Stanowisko komisji: Biorąc od uwagę, że działki nie posiadają dostępu do drogi proponuje się 

dzierżawę działkę.  

 

Ad. 2. Komisja jednogłośnie przyjęła Sprawozdanie z Pracy Komisji za 2019 rok. 

 

Ad.3. Komisja jednogłośnie przyjęła Plan Pracy komisji na 2020 rok.  

 



9 
 

Ad. 4. W sprawach różnych poruszono następujące kwestie: 

Wójt Gminy poinformował o kosztach wychowania przedszkolnego.  

                 

 

Na tym posiedzenie zakończono.   

Protokółowała:                         Przewodniczył: 

 

    Barbara Piórkowska                   Dawid Pałczyński      

                        Przewodniczący Komisji 
 

 

 

 


